
Bijdrage kerntakendiscussie 29-10-2020 

Het is goed om eens in de zoveel tijd alle taken die de gemeente uitvoert eens door te lichten en te 

kijken of zaken echt kerntaken van de gemeente zijn, er zaken zijn die we echt als kerntaak en te 

kijken of al die zaken op een goede manier uitgevoerd worden. 

Bij deze kerntakendiscussie werd ook een bezuinigingsopdracht meegenomen. Zo krijgt zo’n 
kerntakendiscussie al direct een iets andere insteek: we gaan op zoek naar geld en houden alles 

kritisch tegen het licht om te zien of zaken afgestoten kunnen worden of goedkoper kunnen.  

Op zich is daar niets mis mee. Maar gedurende het proces werd de doelstelling van die 

bezuinigingsopdracht steeds hoger.  

De ChristenUnie is van mening dat de coalitie teveel wil bezuinigen. Bij de kadernota bleek dat de 
coalitie jaarlijks 5 ton wil toevoegen aan de reserves om de solvabiliteit verder op te krikken. En dat 

geld moet voornamelijk gevonden worden in deze kerntakendiscussie. Tijdens de bespreking van de 
kadernota waren we hiertegen, want hoe kun je nou 5 ton willen bezuinigen zonder dat je weet 
waarop? En waarom moet je persé extra bezuinigen als de gemeente er financieel best goed 
voorstaat. Die solvabiliteit is een soort heilig kengetal geworden, maar het verhaal hoe we tot dat 

getal komen en waarom er een doelstelling aan gehangen is wordt niet gevoerd. Het enige waarmee 

geschermd wordt is: dit is de richtlijn. Als ChristenUnie vinden we dit echt te kort door de bocht.  

We sparen voor slechte tijden of voor grote projecten die we willen uitvoeren. Zo’n groot project is 
bijvoorbeeld de herinrichting van de Dorpsstraat. Een wens die de raad al lang heeft, en de inwoners 

met ons want die straat is echt aan vervanging toe. Het IHP is het andere groot project. Het moge 
duidelijk zijn dat wij, als initiator, dit project een zeer warm hart toe dragen en het heel belangrijk 

vinden dat onze kinderen in goede gebouwen les krijgen.  

Uit de kerntakendiscussie blijkt dat we ruimte kunnen vinden voor deze projecten, zonder dat het 

veel pijn doet. Er zijn best een heel aantal posten waarop we kunnen bezuinigen door taken anders 

uit te voeren. Prima.  

Maar, er zijn ook zaken die wel pijn doen en dat zijn ons de volgende: 

Als eerste het invoeren van de eigen bijdrage voor ouders van leerlingen die vervoer nodig hebben 
naar speciaal onderwijs (nr 80). De ChristenUnie is van mening dat we deze ouders niet op extra 

kosten moeten jagen. Het is al jammer dat die kinderen buiten de plaats onderwijs moeten volgen, 
dat is voor ouders ook echt een zorg extra. En vaak maken zij ook extra kosten in de opvoeding van 
hun kinderen. Moet je dan juist deze groep ouders om een extra bijdrage vragen? Daarnaast hebben 

we als gemeente de taak om te zorgen voor goede huisvesting van de scholen in ons dorp. Onder 
andere daarom zijn we nu ook op zoek naar extra geld. Maar het is raar om dan juist de ouders van 
kinderen die buiten de plaats naar school moeten om een extra bijdrage te vragen. De ChristenUnie 

is hier fel op tegen. Wij dienen hiervoor samen met de SGP en CDA het volgende amendement in.  

Het tweede voorstel wat ons pijn doet is de voorgestelde bezuiniging op de schoonmaak van het 
gemeentehuis door Amfors (nr 11). We hebben er bewust voor gekozen het gemeentehuis door 
Amfors te laten schoonmaken zodat we mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt een baan 

kunnen bieden. We vragen bedrijven dit ook te doen, en wij doen dit zelf ook. Met deze voorgestelde 
bezuiniging is de kans groot dat Amfors dit werk niet kan blijven doen en dat de mensen die nu het 
gemeentehuis schoonmaken hun baan verliezen en in de bijstand belanden. Vanuit maatschappelijk 
en financieel oogpunt vinden we dit onwenselijk. Daarom dienen wij hiervoor het volgende 

amendement in.  



De derde voorgestelde bezuiniging waar wij niet mee kunnen instemmen is de bezuiniging op de 

representatie van het bestuur en de organisatie (nrs 1 en 13).  

De representatie in de samenleving en de regio is erg belangrijk. We zijn een ondernemend dorp, er 
gebeurt ontzettend veel en de kracht van de samenleving is groot. Maar als gemeente moeten we 
niet vanuit een ivoren toren toezien, maar we moeten juist onderdeel hiervan zijn. Meedoen! Dus: 

waardering laten blijken, soms financiële ondersteuning laten zien, aanwezig zijn en netwerken. Dit 
zal onder druk komen te staat als wij 20% bezuinigen op het budget “representatie bestuur” en ook 
het draagvlak van de politiek en het gemeentebestuur zal verder onder druk komen te staan. Deze 

bezuiniging gaat ook over representatie in de regio. Wij als gemeente Bunschoten willen graag een 
zelfstandige gemeente blijven. Dat betekent dat je dus niet een hek om ons dorp moet gooien en 
alles in je eentje moet willen oplossen, waardoor je een gallisch dorpje wordt in de regio. Nee, we 

moeten juist volop zichtbaar zijn in de regio, op een aantal gebieden samenwerken met andere 
gemeenten en ook juist laten zien welke toegevoegde waarde Bunschoten heeft en welke bijzondere 
positie wij innemen.  Wij zijn tegen beide bezuinigingen en dienen daarom de volgende 

amendementen in.  

Een verlengde hiervan is goed werkgeverschap. Als kleine gemeente, met een relatief kleine 

ambtelijke organisatie, is het belangrijk dat wij goede kwaliteit in huis hebben en die ook waarderen. 
Het voorstel is om bijna de helft van het budget “representatie organisatie” te schrappen (nr13). De 
ChristenUnie vindt het bezuinigen op die representatie een slecht plan. We moeten juist zorgen voor 

een goede werksfeer, goede mogelijkheden tot scholing en oog hebben voor onze ambtenaren en 
met hen meeleven. Het lijkt een makkelijke besparing. Maar, als raad, college en inwoners zijn wij erg 
afhankelijk van de inzet en kwaliteit van onze ambtenaren. Laten we goed voor hen zorgen ipv dat 

minimaal te doen. Werkplezier betaalt zich dubbel en dwars uit. Hiervoor dienen we het volgende 

amendement in.  

Dan zijn er nog wat voorstellen voor kleine bezuinigingen zoals het niet meer mee doen aan de Open 
Monumentendag en het niet langer subsidiëren van het bespelen van het carillon. Kleine dingen, die 

toch wel impact hebben op onze samenleving en gaan over de waardering van onze vrijwilligers. Als 
gemeente moeten we de deelname aan de Open Monumentendag stimuleren. Het is een stukje city 
marketing en er zijn veel vrijwilligers betrokken bij deze dag. Laten we hun inzet stimuleren en als 

gemeente deze relatief kleine bijdrage blijven leveren. Daarom dienen we het volgende amendement 

in.   

Dat geldt ook voor het bespelen van het Carillon. Dit carillon was een cadeau van de bedrijven aan de 
inwoners en stichting De Beiaard zorgt voor de zomerconcerten en het bespelen van het carillon. De 

ChristenUnie vindt dat je niet zomaar 10.000 euro subsidie kunt afpakken van de een op de andere 
dag. Je moet zo’n stichting de mogelijkheid geven om te wennen aan het krijgen van minder subsidie 
zodat ze op zoek kunnen gaan naar nieuwe fondsen. We vragen aan de wethouder of hij hierover 

met de stichting in gesprek wil gaan en of hij de subsidie gefaseerd zou kunnen afbouwen met 25% 

per jaar.  

De ChristenUnie kiest heel bewust de richting van minder bezuinigen en voorzieningen op peil 
houden. Optie C, het bezuinigen van zes ton komt voor ons het meest in de buurt, maar liever 
zouden we slechts 5 ton bezuinigen. Dat is wat we nodig hebben om ruimte te maken voor de 

uitvoering van het IHP en het opnieuw inrichten van de Dorpsstraat en het opvangen van tekorten uit 
de zorg. En niet meer. Het is onzeker wat de gevolgen zijn van de coronacrisis en hoe de uitkeringen 
uit het gemeentefonds zich ontwikkelen.  Laten we daarom nu niet verder bezuinigen puur om onze 



spaarpot aan te vullen. We staan er financieel goed voor, zeker in vergelijking met andere 

gemeenten. Voor verder bezuinigen, puur om een kengetal hoger te krijgen is het nu niet de tijd.  

 

 


